
 

Loveč 15. února 2020 

 

Zápis z mimořádné volební Valné hromady Athletic Club Sparta Praha. 
 

1) +2) Dne 10. února 2020 v 17:10 h zahájil místopředseda klubu R. Machura mimořádnou 

volební Valnou hromadu (dále jen „MVVH“) a přítomné přivítal. Následně požádal MVVH 

o schválení, aby shromáždění řídil v souladu se Stanovami on. MVVH jeho volbu 

jednomyslně schválila. Řídící následně nechal schválit program v následujícím znění: 

  PROGRAM mimořádné VALNÉ HROMADY 10. 2. 2020 
  1/ zahájení 

  2/ volba řídícího MVVH 

  3/ schválení Programu 

  4/ Schválení Volebního řádu 

  5/ volba komisí - Návrhová + Mandátová dohromady  

  6/ volba Volební komise 

  7/ schválení Jednacího řádu 

  8/ zpráva místopředsedy Správní rady 

  9/ zpráva předsedy Dozorčí rady 

10/ odstoupení Správní rady 

11/ odstoupení Dozorčí rady 

12/ představení kandidátů a představení se kandidátů Správní rady 

13/ volby do Správní rady 

14/ Zpráva Volební komise + vyhlášení výsledků 

15/ představení kandidátů a představení se kandidátů do Dozorčí rady 

16/ volby do Dozorčí rady 

17/ Zpráva Volební komise + vyhlášení výsledků 

18/ Zpráva Návrhové komise + její odsouhlasení 

19/ Různé 
 

3) Přítomní jednohlasně odsouhlasili Program MVVH 

4) Účastníci jednomyslně odsouhlasili Volební řád (dále jen „VŘ“). Nikdo však neví jaký. 

Při prezentaci účastníků MVVH totiž došlo k chybě ve smyslu, že správní rada (dále jen 

„SR“) nezajistila rozdání VŘ všem účastníkům MVVH, jak ho prodiskutovala na svých 

zasedáních. Někteří tedy odsouhlasili VŘ, který dostali při prezentaci a někteří ten, který byl 

umístěn na webových stránkách klubu od minulé Valné hromady. Tato chyba jde na vrub R. 

Machury, protože ostatní členové SR se v tu chvíli na pořádání shromáždění nikterak 

nepodíleli. 

5) Účastníci MVVH pak schválili sloučení Mandátové a Návrhové komise a její složení: M. 

Kovandová, R. Baše a O. Bureš. Komise následně pracovala výhradně ve složení M. 

Kovandová. O. Bureš a R. Baše se na práci v komisi nikterak nepodíleli a věnovali se jiným 

činnostem. 

6) Účastníci shromáždění jednomyslně zvolili členy Volební komise (dále jen „VK“) ve 

složení St. Spitzer, M. Zikmund a T. Pešťák. M. Kovandová přítomným oznámila, že 

MVVH se účastní 73 řádných členů A. C. Sparta Praha. 

7) Účastníci MVVH jednomyslně schválili Jednací řád v následující podobě (ten co visel na 

webových stránkách): 

JEDNACÍ ŘÁD mimořádné valné hromady Athletic Clubu Sparta Praha  

1/ Jednání řídí předsedající, kterým je předseda, případně místopředseda Správní rady nebo pověřený člen Správní 

rady. 

2/ Mimořádná valná hromada je oprávněna jednat a usnášet se, je-li přítomno alespoň 20% řádných členů klubu. 



3/ Valná hromada přijímá rozhodnutí nebo jiná opatření hlasováním většinou hlasů dle Stanov Athletic Club Sparta 

Praha čl. IV. Hlasování je zpravidla veřejné, pokud Valná hromada nerozhodne jinak.  

Volby budou tajné, a budou se řídit schváleným volebním řádem. 

4/ Členové se k jednotlivým bodům programu hlásí zdvižením ruky, předsedající jim dává slovo dle pořadí přihlášení. 

5/ Diskusní příspěvek může trvat nejvýše 5 minut, řečnická doba se prodlouží o dalších 5 minut, rozhodne-li o tom 

mimořádná valná hromada hlasováním. Diskutující má mluvit k projednávané věci. Odchyluje-li se od projednávané 

věci, nebo překročí-li stanovenou řečnickou lhůtu, upozorní jej na tuto skutečnost předsedající. Nevede-li upozornění 

k nápravě, může mu slovo odejmout. Každý diskutující může vystoupit nejvýše dvakrát k témuž projednávanému bodu 

jednání, nerozhodne-li mimořádná valná hromada hlasováním jinak. 

6/ Člen se může přihlásit k technické nebo faktické poznámce, kterou reaguje na průběh rozpravy nebo k odpovědi na ni, 

a to zdvižením obou rukou znázorňující písmeno „T“. V tom případě dostane slovo neprodleně, avšak bez přerušení 

toho, kdo právě diskutuje. Za technickou poznámku se považuje procedurální návrh týkající se způsobu projednávání 

některého bodu programu nebo upozornění na porušení Jednacího řádu nebo právního předpisu. Za faktickou 

poznámku se považuje rychlé zpřesnění faktu, nebo oprava výroku řečníka. Nelze v nich však uplatňovat věcná 

stanoviska k projednávané otázce. 

7/ Přednesení technické nebo faktické poznámky ani případná odpověď na technickou nebo faktickou poznámku jiného 

delegáta nesmí překročit 2 minuty. 

8/ Jednání ukončí předsedající po vyčerpání všech bodů schváleného programu jednání. Pokud počet přítomných 

řádných členů klesne pod nadpoloviční většinu (z čeho vypočítanou?), svolá Správní rada náhradní Valnou hromadu 

podle čl. IV. Stanov. 

8) Místopředseda R. Machura všem připomenul, proč se MVVH pořádá a požádal přítomné, 

aby k volbě nové SR přistoupili zodpovědně. 

9) Zprávu za dozorčí radu (dále jen „DR“) přednesl její předseda J. Nepomucký. DR měla 

během roku 2019 4 zasedání, na kterých projednávala aktuální témata, která byla potřeba 

řešit a vyřešit. Bohužel ne všechna navrhovaná témata byla projednána a dotáhnuta do 

konce SR. Členové DR se pravidelně účastnili zasedání SR, kde se zabývali tématy, která by 

pomohla k chodu klubu. Po odstoupení dvou členů SR to byla právě DR, která iniciovala 

SR záměr o svolání MVVH a pokud by nebyla ochotna svolat MVVH, tak by MVVH 

svolala DR. Práce SR se za rok fungování nedá příliš hodnotit. Povedlo se zaregistrovat náš 

klub jako spolek, zlepšila se komunikace se sekretariátem asociace, ale některé níže 

uvedené body, které si SR stanovila, zůstaly nenaplněny, či se nestihly zrealizovat. Jedná se 

např. o webové stránky, spravedlivé ohodnocení trenérů, spravedlivé ohodnocení závodníků, 

příspěvky na rok 2020. Vzájemná komunikace rovněž nebyla vždy ideální.    

10) Všichni členové SR (V. Tikal, R. Machura a V. Molva) vyslovili rezignaci na členství v 

SR. 

11) Všichni členové DR (J. Nepomucký, Š. Kudlerová a Č. Kadaně) vyslovili rezignaci na 

své členství v DR. 

12) Následně se začali představovat všichni kandidáti na členství v SR., J. Střelcová, 

V. Molva a V. Tikal, všem sdělili, že hlavním problémem A. C. Sparta Praha jsou vztahy 

mezi trenéry, a že pokud budou zvoleni, začnou na jejich zlepšení intenzivně pracovat.  

R. Machura připomenul tradici A. C. Sparta Praha a svoji vizi ji stále ctít a hlásit se k ní. 

Následně potvrdili svoji kandidaturu do Správní rady J. Nepomucký a Č. Kadaně. 

13) + 14) Po představení kandidátů následovala tajná volba členů SR. Výsledky následně 

vyhlásila VK. Jednotliví kandidáti získali následující počty hlasů: J. Střelcová 51 hlasů, V. 

Tikal 45 hlasů, R. Machura 31 hlasů, Č. Kadaně 30 hlasů, J. Nepomucký 47 hlasů, V. Molva 

52 hlasů.  

Po oznámení výsledků poukázal člen VK T. Pešťák na fakt, že J. Střelcová, V. Tikal a V. 



Molva nesplnili podmínky kandidatury a nedodali písemné potvrzení kandidatury a 

prohlášení bezúhonnosti, jak to vyžaduje VŘ. Postupoval podle VŘ, který mu dodal R. 

Machura v podobě, jak byl upraven a projednán na poslední SR před MVVH. Následoval 

velký zmatek a rozčarování přítomných účastníků MVVH. Členové Mandátové komise O. 

Bureš a R. Baše začali peskovat členy VK. Zřejmě jim uniklo, že kontrolovat platnost 

mandátů je v jejich gesci. Pan V. Tikal potom obvinil VK ze špatného vedení a sdělil jí, že 

má postupovat podle VŘ, který je umístěn na klubových webových stránkách, se slovy, že 

ten je platný. Tím jako „bývalý člen“ SR výrazně, aniž by měl jakýkoli mandát či nárok VK 

řídit, a aniž by cokoli konzultoval s řídícím shromáždění, tak proti všem zvyklostem začal 

ovlivňovat průběh vyhlašování a organizaci voleb, na což jistě neměl nárok. Na pokyn pana 

V. Tikala tedy VK potvrdila výsledky. Zvolení byli J. Střelcová, V. Tikal, V. Molva a J. 

Nepomucký.  

Po částečném zklidnění situace pokračovaly volby druhým kolem, o jehož existenci či 

možnosti konání nebylo ve VŘ umístěném na webových stránkách, který vehementně 

prosazovali bývalí členové SR V. Tikal a V. Molva, ani zmínka. Nicméně je tam jasně 

deklarováno, že kandidáti mají potvrdit přijetí kandidatury a bezúhonnost. To ze 

„zvolených“ splnil pouze J. Nepomucký. Ve druhém kole o poslední volné místo v SR 

soupeřili R. Machura a Č. Kadaně. Ti ve druhém kole obdrželi následující počty hlasů: Č. 

Kadaně 18 hlasů a R. Machura 24 hlasů. VK, která byla již částečně dezorientována, 

protože ve VŘ podle V. Tikala druhé kolo nebylo vůbec zmíněno, zjistila, že do SR byl 

prostou většinou zvolen R. Machura. To však V. Tikal odmítl a komisi sdělil, že musí mít 

většinu nadpoloviční, o níž se pro změnu nezmiňuje ani VŘ a ani Stanovy klubu. V těch se 

hovoří pouze o prosté většině. Nikdo raději již neprotestoval, protože nikdo netušil, podle 

jakých pravidel vlastně volba probíhá. 

15) + 16) + 17) Po krátkém představení členů proběhla volba do DR. Ta již proběhla v 

klidnějším duchu a zvoleni byli: Č. Kadaně 51 hlasů, Š. Kudlerová 46 a E. Hummelová 42 

hlasů.  

 

 

 

                                                                                   zapsal Machura Remigius řídící MVVH  

 

 


